
Z á p i s   

z 39. zasedání Rady vlády pro bezpečnost a ochranu zdraví při práci 

 

Datum a místo zasedání 

Dne 27. září 2013 v budově Ministerstva práce a sociálních věcí od 9:30 hod. 
do 12:30 hod.    
 
Přítomni 

Dle připojené prezenční listiny.   

Pověření k zastupování na 39. zasedání Rady, na základě čl. 5 Statutu Rady, předali 
zástupci Ministerstva zdravotnictví, Ministerstva vnitra, Ministerstva obrany, Českého 
statistického úřadu.   

 
Z pověření předsedy Rady Ing. Františka Koníčka jednání zahájil a řídil 
1. místopředseda Rady – Mgr. Roman Chlopčík, náměstek ministra práce 
a sociálních věcí.  
 

V úvodu  

 omluvil pana ministra, který se nemohl jednání z pracovních důvodů zúčastnit;  

 navrhl za ověřovatele zápisu z 39. zasedání Rady PhDr. Lidmilu Kleinovou, CSc 
a Mgr. Miroslava Kosinu. Rada vyslovila s tímto návrhem souhlas;     

 vyzval přítomné k předložení návrhů na změny nebo doplnění programu 
39. zasedání Rady. Mgr. Kosina navrhl projednat v rámci bodu různé řešení 
problematiky ve věci postupu při odškodňování pracovních úrazů a nemocí 
z povolání podle pracovněprávních předpisů v souvislosti s nabytím účinnosti 
občanského zákoníku a zrušením vyhlášky č. 440/2001 Sb., o odškodnění bolesti 
a ztížení společenského uplatnění, v platném znění.  

 
Program zasedání 

1. Kontrola zápisu a úkolů z minulého zasedání Rady. 

2. Řešení úrazového pojištění zaměstnanců.  

3. Kontrola plnění úkolů „Národního akčního programu BOZP pro období 2013 – 

2014“.  

4. Zprávy o činnosti orgánů inspekce práce a o stavu v oblasti bezpečnosti práce, 

orgánů ochrany veřejného zdraví v oblasti ochrany zdraví při práci, o stavu 

bezpečnosti v hornictví a o kontrolní činnosti odborových organizací nad stavem 

BOZP za rok 2012.  

5. Informace o činnosti stálých výborů a pracovních skupin Rady.  

6. Informace zástupců orgánů veřejné správy a dalších institucí v Radě o legislativní 

a jiné činnosti v oblasti BOZP (v rámci MPSV, MZ, MŠMT, MD, MPO, MŽP, MO, 

MV, MMR, MZe, ČBÚ a SÚJB).  

7. Různé.  
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K jednotlivým bodům jednání Rady 
 

1. Kontrola zápisu z 38. zasedání Rady a plnění úkolů ze zasedání Rady 

K zápisu z 38. zasedání a k plnění úkolů neměli členové Rady připomínky.  

Závěr k bodu 1:    

Rada bere zápis z 38. zasedání na vědomí. 

 
2. Řešení úrazového pojištění zaměstnanců  

 
K tomuto bodu byli s ohledem na projednávanou problematiku přizváni hosté, a to 
zástupkyně Ministerstva financí ČR JUDr. Jana Herboczková, vedoucí oddělení 
Pojišťovnictví a penzijních produktů, a JUDr. Jiří Biskup, vrchní ředitel sekce 
sociálně pojistných systémů MPSV. 
JUDr. Biskup v úvodu krátce připomněl dosavadní vývoj v oblasti právní úpravy 
úrazového pojištění. S ohledem na stanovisko Legislativní rady a závěry Porady 
ekonomických ministrů i Rady hospodářské a sociální dohody vláda svým 
usnesením č. 180 ze dne 21. 3. 2012 neschválila návrh zákona, kterým se mění 
zákon č. 266/2006 Sb., o úrazovém pojištění zaměstnanců, ve znění pozdějších 
předpisů, a další související zákony, a uložila ministru práce a sociálních věcí 
ve spolupráci s ministrem financí vypracovat a vládě do 21. 5. 2012 předložit 
návrh zákona, kterým se uvedený zákon zruší a v návaznosti na to změní 
související předpisy. Vláda současně uložila Ministerstvu financí a Ministerstvu 
práce a sociálních věcí předložit do šesti měsíců analýzu problematiky s návrhem 
nového věcného řešení. Uvedená analýza byla schválena usnesením vlády 
č. 781 ze dne 24. 10. 2012 a současně bylo uloženo ministrům financí, práce 
a sociálních věcí a zdravotnictví vládě do 28. 2. 2013 předložit návrh zákona 
upravujícího povinné pojištění odpovědnosti zaměstnavatele za škodu vzniklou 
pracovním úrazem nebo nemocí z povolání. Návrh zákona na zrušení zákona 
č. 266/2006 Sb., Poslanecká sněmovna PČR 4. 12. 2012 neschválila, pouze 
odložila jeho účinnost do 1. 1. 2015. V lednu 2013 bylo na základě tohoto 
usnesení vlády připraveno Ministerstvem financí paragrafované znění, ale 
následně vláda usnesením č. 221 ze dne 27. 3. 2013 na návrh Ministerstva 
financí rozhodla o zrušení tohoto úkolu. 
JUDr. Biskup seznámil členy Rady s dalšími záměry MPSV. Informoval o přípravě 
návrhu zákona k posunutí účinnosti zákona č. 266/2006 Sb., o úrazovém pojištění 
zaměstnanců, v platném znění, ještě o jeden rok (tj. od 1. 1. 2016). Dalším 
záměrem je připravit pro vládu rozhodovací materiál nelegislativní povahy, který 
by měl být kvalifikovaným podkladem pro rozhodnutí o dalším postupu. V tomto 
materiálu by měly být zapracovány všechny varianty možného řešení s uvedením 
jejich kladů a záporů. Při zpracování materiálu se počítá se spoluprací s Radou 
vlády pro BOZP a pracovní skupinou Rady k úrazovému pojištění. Jako možné 
varianty řešení byly uvedeny pojištění zaměstnavatelů u komerčních pojišťoven, 
pojištění zaměstnavatelů u veřejnoprávního subjektu a veřejnoprávní pojištění 
zaměstnanců s definovanými dávkami.  
JUDr. Herboczková shrnula Ministerstvem financí dosud provedené práce s tím, 
že v současné době není ministrem financí stanoven žádný úkol v této oblasti. 



 3 

Poznamenala, že Ministerstvo financí zastává převážně názor, že systém 
úrazového pojištění by měl být postaven na komerčních základech. Nyní 
se na MF čeká na další úkoly, které se očekávají od nově ustavené vlády.  
Předsedkyně pracovní skupiny Rady k úrazovému pojištění Bc. Bělohlávková 
uvedla, že se tato skupina sešla ke krátkému jednání před zasedáním Rady vlády 
pro BOZP. Informovala také o svých jednáních s 1. NM JUDr. Šimerkou 
a vrchním ředitelem sekce sociálně pojistných systémů JUDr. Biskupem. 
Je pozitivní, že odložení účinnosti zákona č. 266/2006 Sb., je o jeden rok 
na 1. 1. 2016 a ne na delší dobu. Podstatné je získání finančních prostředků 
pro přípravnou ale i realizační fázi systému úrazového pojištění. Proto je snaha, 
aby tzv. přebytek, který pojišťovny každoročně odvádí zpět do státního rozpočtu 
bez vymezení účelu, byl převeden na zvláštní účet Ministerstva financí. Takto 
získané finanční prostředky by posloužily na přípravu nového systému úrazového 
pojištění. Rovněž by uvítala, aby v pracovní skupině Rady k úrazovému pojištění 
byl také zástupce MF. JUDr. Herboczková přislíbila v této oblasti spolupráci.            

 
Závěry k bodu 2:   
Rada vlády pro BOZP: 
- ukládá pracovní skupině Rady k úrazovému pojištění nadále sledovat 

a konzultovat problematiku úrazového pojištění s příslušnými odbornými 
útvary MPSV, 

- schvaluje účast zástupce Ministerstva financí v této pracovní skupině, 
- souhlasí se zařazením pravidelných informací o vývoji řešení úrazového 

pojištění na jednání Rady.  
 
 

 
3. Kontrola plnění úkolů „Národního akčního programu BOZP pro období 

2013 – 2014“ 
 

V rámci tohoto bodu jsou projednány především úkoly (opatření) z Národního 
akčního programu BOZP pro období 2013 – 2014, které mají termín splnění 
k 30. září 2013 a nesplněné úkoly z předchozího období.  
 
K Prioritě I. - Zavedení funkčního systému úrazového pojištění  
K Opatření č. 1 – „Projednat v Radě vlády zprávu o aktuálním stavu prací 
na právní úpravě úrazového pojištění, směřující k nabytí účinnosti od 1. ledna 
2015, a dále důsledně sledovat a vyhodnocovat stav plnění úkolů k přípravě 
systému úrazového pojištění až do stavu jeho faktického zvedení do praxe.“   
K Prioritě II. – Zajištění financování systému BOZP 
K Opatření č. 2 – „Připravit a projednat v Radě vlády návrh na zajištění 
financování opatření k realizaci priorit a cílů Národní politiky bezpečnosti 
a ochrany zdraví při práci, schválené usnesením vlády č. 920 ze dne 
23. července 2008.“ 
                     
Mgr. Chlopčík vyzval k vystoupení k oběma opatřením předsedkyni pracovní 
skupiny Rady k úrazovému pojištění Bc. Bělohlávkovou. Ta uvedla, že hlavním 
problémem je, že se dosud nepodařilo ze systému úrazového pojištění získat 
finanční prostředky k naplnění opatření NAP BOZP a k realizaci Národní politiky 
BOZP. Přitom kdyby zákon č. 266/2006 Sb. byl účinný, při 6% z vyplacených 
dávek by bylo na prevenci a rehabilitaci v oblasti BOZP k dispozici jen pro rok 
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2013 přes 200 mil. Kč. Pracovní skupina má připravenou celou řadu materiálů, 
ale za současné nevyřešené situace nepočítá s jejich předložením k projednání. 
Bc. Bělohlávková se zmínila o možnosti jak získat finanční prostředky 
na mezidobí než bude zaveden funkční systém úrazového pojištění. Při novele 
zákoníku práce lze § 365 rozšířit o ustanovení, že pojišťovny z vybraného 
pojistného odvedou 3% na účet MPSV. JUDr. Herboczková uvedla, že se jedná 
o rozpočtovou otázku, přičemž preferuje přistupovat k řešení systému úrazového 
pojištění uceleně a systémově.  
Rada vlády pro BOZP se k oběma opatřením vrátí na 40. zasedání Rady 
v prosinci. Mgr. Chlopčík uvedl, že se spojí s náměstkem ministra financí 
a pokusí se s ním projednat možnosti financování na přechodné období.       
 
K Opatření č. 3 – „Navrhnout, aby mezi priority výzkumu financovaného 
grantovými agenturami (zejména TAČR a IGA MZ) byla zařazena problematika 
BOZP.“  
Mgr. Chlopčík informoval členy Rady, že v současné době probíhá na MPSV 
série jednání ke koncepci výzkumných a nevýzkumných potřeb MPSV. Ing. Mráz 
doplnil, že se připravuje materiál, který bude shrnovat potřeby MPSV 
ve výzkumné oblasti řešené přes TA ČR, dále přes projekty ESF a nevýzkumné 
aktivity financované z rozpočtu MPSV. Na uvedeném jednání byla také 
diskutována možnost zřídit v gesci MPSV podobnou agenturu pro výzkum jaká 
funguje v resortu Ministerstva zdravotnictví (IGA MZ).  
Rada vlády pro BOZP se k této problematice vrátí na svém 40. Zasedání 
v prosinci.  
 
K Opatření č. 4 – „Při přípravě programového období 2014 – 2020 Evropského 
sociálního fondu uplatnit v rámci Operačního programu Zaměstnanost  
a Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání oblast bezpečnosti  
a ochrany zdraví při práci se zaměřením na programy prevence a rehabilitace 
poškození zdraví z práce.“ 
K tomuto úkolu vystoupil Mgr. Chlopčík s tím, že byly hledány cesty jak aktivity 
v rámci BOZP realizovat přes fondy ESF. Konstatoval, že priority a alokace 
finančních prostředků se v současné době soustředí do oblasti zaměstnanosti. 
V dalším plánovacím období bude snaha využít prostředky z ESF do oblasti 
preventivních programů BOZP (ovšem mimo výzkum).  
Další informace k tomuto bodu se předpokládá v březnu 2014.   
 
K Prioritě III. – Prevence pracovních rizik 
K Opatření č. 5 – „Zpracovat a předložit návrh právní úpravy k zajištění 
bezpečnosti provozu technických zařízení, která představují zvýšenou míru 
ohrožení života a zdraví.“ 
Mgr. Zezulka uvedl, že zpracování návrhu koncepce věcného řešení vyhrazených 
technických zařízení je poměrně komplikovaná záležitost, kterou se pracovní 
skupina působící při Stálém výboru pro technickou bezpečnost zabývá již dlouhou 
dobu. Pracovní skupina začala řešit jednotlivé body se zaměřením na řešení 
následujících otázek: definice vyhrazených technických zařízení, rozsah aplikace 
zákona, povaha a výkon odborného dozoru, způsob provádění potřebných 
odborných úkonů a povaha a povinnosti revizních techniků. Další zasedání 
Stálého výboru pro technickou bezpečnost předpokládá v listopadu, kde ale 
neočekává projednání všech uvedených otázek. Mgr. Zezulka zmínil i další 
aktivity stálého výboru, především řešení problematiky vyhlášky o stavebních 
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strojích. J. Bek vyslovil názor, že by pracovní skupina měla být doplněna 
o zástupce MPO, který má na starosti technická zařízení a výrobky jako takové. 
JUDr. Szurman přislíbil, že se MPO pokusí takového odborníka do pracovní 
skupiny nominovat.  
Rada vlády pro BOZP vzala informaci Mgr. Zezulky na vědomí a souhlasí 
s pokračováním prací v rámci Stálého výboru pro technickou bezpečnost. 
Další informace bude podána na 40. zasedání Rady v prosinci.    
 
K Opatření č. 7 – „Zpracovat návrh aktualizace Seznamu nemocí z povolání.“ 
Doc. MUDr. P. Urban, CSc. k tomuto opatření uvedl, že v roce 2011 byl 
novelizován seznam nemocí z povolání. Další aktualizace seznamu se 
předpokládala ve dvouletých intervalech. Proto byla v souladu s úkolem v NAP 
BOZP a po projednání v Radě vlády pro BOZP ustavena pracovní skupina 
k aktualizaci Seznamu nemocí z povolání, která se sejde již po čtvrté na jednání 
dne 22. 10. 2013 a připraví podklady na aktualizaci uvedeného seznamu. 
Předpokládá se návrh čtyř až pěti změn.  
Na 40. zasedání Rady bude předložen materiál k aktualizaci Seznamu 
nemocí z povolání.    
 
K Prioritě IV. – Bezpečnost a ochrana zdraví dětí, žáků a studentů 
K Opatření č. 8 – „Předložit návrh právní úpravy k zajištění bezpečnosti a ochrany 
zdraví dětí, žáků a studentů ve školách a školských zařízeních ve smyslu 
§ 29 školského zákona, se zvláštním zaměřením na teoretickou výuku, praktickou 
výuku a praktickou přípravu na povolání.“ 
K bodu vystoupil zástupce MŠMT Mgr. Bc. Šimáček. Návrh vyhlášky prošel 
vnitřním připomínkovým řízením na MŠMT, kde k ní byly vzneseny legislativním 
útvarem výhrady. Dále byl návrh předložen do porady vedení, která návrh 
vyhlášky neschválila s odůvodněním, že by příliš zasahovala do pravomocí 
ředitelů škol a mohla omezovat aktivity škol. Jako alternativu porada vedení 
navrhla připravit nový metodický pokyn. Mgr. Bc. Šimáček uvedl, že stanovisko 
MŠMT je stále stejné. 
Mgr. Chlopčík připomněl, že daná problematika spadá především do gesce 
Stálého výboru pro legislativu, jehož předseda R. Křepinský se z jednání Rady 
omluvil. Doporučil proto řešit další postup u tohoto opatření na zasedání Rady 
v březnu 2014. Mgr. Kosina uvedl, že se v praxi nesetkal s tím, že by ředitelé škol 
navrhovanou vyhlášku odmítali, ale spíše naopak je její zavedení vyžadováno. 
Bc. Bělohlávková hodlá projednat závěry z 3. národní konference „Bezpečnost 
a ochrana zdraví ve školství v České republice - aktuální témata 2013“, která 
se uskutečnila 12. června 2013 v Jednacím sále Senátu Parlamentu ČR, již 
s novým vedením MŠMT.  
Rada vlády pro BOZP vzala přednesené informace na vědomí. 
Další informace bude podána na 41. zasedání Rady v březnu 2014.   

 
K Prioritě V. - Rehabilitace po pracovním úrazu a nemoci z povolání  
K Opatření č. 10 – „Připravit a projednat v Radě vlády návrh systémového řešení 
ucelené rehabilitace osob po pracovním úrazu a nemoci z povolání směřující  
ke zmírnění sociálních a ekonomických důsledků poškození zdraví z práce  
a ke zpětnému začlenění do pracovního procesu, včetně stanovení konkrétních 
opatření k realizaci.“ 
Bc. Bělohlávková informovala, že práce mezirezortní pracovní skupiny  
k systémovému řešení ucelené rehabilitace osob po pracovním úrazu a nemoci 



 6 

z povolání, řízená v předchozím období náměstkem Ing. Kafkou, byla 
v souvislosti s jeho odchodem z MPSV pozastavena. Nyní se však činnost 
pracovní skupiny znovu obnovila a je opětovně vedena Ing. Kafkou, který 
spolupracuje s MPSV externě. Do konce roku by měly být předloženy teze 
k problematice systémového řešení ucelené rehabilitace osob po pracovním 
úrazu a nemoci z povolání.  
Rada vlády pro BOZP rozhodla o posunutí termínu u Opatření č. 10, a to 
do konce března 2014.   
 
 

4. Zprávy o činnosti orgánů inspekce práce a o stavu v oblasti bezpečnosti 
práce, orgánů ochrany veřejného zdraví v oblasti ochrany zdraví při práci, 
o stavu bezpečnosti v hornictví a o kontrolní činnosti odborových 
organizací nad stavem BOZP za rok 2012 
 
Ke Zprávě o činnosti SÚIP a Roční souhrnné zprávě o výsledcích kontrolních akcí 
provedených inspekcí práce za rok 2012, které byly členům Rady předem 
rozeslány, vystoupil s prezentací generální inspektor Mgr. Ing. Hahn. V následné 
diskuzi k uvedeným zprávám vystoupil Ing. Hrobský s dotazem k vývojovým 
trendům úrazovosti za jednotlivá odvětví. Další diskuze se vedla k oblasti kontrol 
nelegálního zaměstnávání.   
Ke Zprávě MZd k činnosti orgánů ochrany zdraví v oblasti ochrany zdraví při práci 
za rok 2012, rozeslané v podkladech členům Rady, vystoupila MUDr. Sixtová.  
K písemné Zprávě o stavu bezpečnosti v hornictví za rok 2012, rozeslané 
v podkladech členům Rady, připravil ČBÚ pro zasedání Rady prezentaci. 
S prezentací vystoupil z pověření předsedy ČBÚ  Ing. Sedláček.   
S prezentací ČMKOS vystoupil Mgr. Kosina a s prezentací Odborového svazu 
pracovníků zemědělství a výživy – ASO ČR, vystoupil Ing. Šedivec.  
 
Závěr k bodu 4:      

Rada vlády pro BOZP bere výše uvedené zprávy za rok 2012 na vědomí.   

   
 

5. Informace o činnosti stálých výborů a pracovních skupin Rady 
 
Informace o činnosti Stálého výboru č. 1 – pro technickou bezpečnost již zazněly 
v rámci bodu 3 programu jednání, kdy Mgr. Zezulka popsal aktivity výboru 
v oblasti vyhrazených technických zařízení a aktivity při řešení problematiky 
vyhlášky o stavebních strojích.  
R. Křepinský, předseda Stálého výboru č. 2 – pro legislativu byl z jednání Rady 
vlády pro BOZP omluven. Informace z jednání Pracovní skupiny pro tvorbu 
nařízení vlády, které by mělo nahradit stávající NV č. 28/2002 Sb., bude podána 
na příštím zasedání Rady.  
Předsedkyně Stálého výboru č. 3 – pro vzdělávání a výzkum, PhDr. Kleinová, 
CSc., informovala o pokračující spolupráci výboru s oddělením bezpečnosti práce 
MPSV, a to zejména na připravované novele zákona č. 309/2006 Sb., kterým 
se upravují další požadavky bezpečnosti a ochrany zdraví při práci 
v pracovněprávních vztazích a o zajištění bezpečnosti a ochrany zdraví při 
činnosti nebo poskytování služeb mimo pracovněprávní vztahy (zákon o zajištění 
dalších podmínek bezpečnosti a ochrany zdraví při práci), ve znění pozdějších 
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předpisů. Spolupráci s oddělením bezpečnosti práce označila za pozitivní 
a přínosnou. Dále zmínila spolupráci s MPSV a VÚBP, v.v.i., v oblasti naplňování 
zákona č. 179/2006 Sb., o ověřování a uznávání výsledků dalšího vzdělávání 
a o změně některých zákonů (zákon o uznávání výsledků dalšího vzdělávání), 
v platném znění.  
Bc. Bělohlávková, předsedkyně Stálého výboru č. 4 – pro sociální a zdravotní 
problematiku, uvedla, že stálý výbor zasedal od posledního zasedání Rady podle 
schváleného plánu práce 12. září 2013. Na programu byly aktuální informace 
z oblasti BOZP a stav plnění opatření Národního akčního programu BOZP 
pro období 2013 – 2014. Pozornost byla soustředěna zejména na oblast 
úrazového pojištění, rehabilitace osob po pracovním úrazu a nemoci z povolání, 
BOZ ve školství a výzkum BOZP. Stálý výbor projednal také možnosti 
a perspektivy odborného vzdělávání v oblasti ergonomie. RNDr. Malý informoval 
o aktivitách České ergonomické společnosti v oblasti odborného vzdělávání 
v ergonomii a o probíhajících konzultacích mezi odborníky. Výbor se zabýval také 
aktualitami z národní sítě Informačního centra BOZP při Evropské agentuře 
pro BOZP se sídlem v Bilbau. V této souvislosti Bc. Bělohlávková informovala, že 
kampaň BOZP na roky 2014 - 2015 bude mít nosné téma - zvládnutí stresu a že 
již byla uzavřena veřejná diskuze k hodnotící zprávě o Strategii Společenství 
v ochraně zdraví při práci za období 2007-2012. Aktuální informace o činnosti 
národní sítě Informačního centra BOZP a o postupu příprav nové Strategie 
Společenství bude podána na prosincovém zasedání Rady. Předsedkyně výboru 
informovala o problému v rezortu školství, na který upozornila účastnice červnové 
konference v Senátu PČR, ředitelka speciální a praktické školy v Jihlavě Mgr. Z. 
Šimková, týkající se prevence rizik při vzdělávání žáků s těžkým zdravotním 
postižením. Této problematice se výbor bude nadále věnovat. Pracovní skupina 
k přípravě návrhu aktualizace Seznamu nemocí z povolání se sejde na MPSV 
dne 22. října 2013 k přípravě materiálu, který bude výsledkem dvouleté práce 
skupiny. Materiál s návrhem změn v seznamu bude projednán na listopadovém 
zasedání stálého výboru a v prosinci bude předložen Radě vlády pro BOZP. 
 

Závěr k bodu 5:    

Rada vzala přednesené informace na vědomí. 

  
6. Informace zástupců orgánů veřejné správy a dalších institucí v Radě 

o legislativní a jiné činnosti v oblasti BOZP (v rámci MPSV, MZ, MŠMT, MD, 
MPO, MŽP, MO, MV, MMR, MZe, ČBÚ a SÚJB).  
 
Aktuální informace zástupců orgánů veřejné správy a dalších institucí v Radě 
o legislativní a jiné činnosti v oblasti BOZP zazněly již v průběhu projednávání 
předchozích bodů. Zástupkyně MO uvedla, že v rámci resortu byl vydán interní 
předpis k technickým zařízením.   
 

 

7.  Různé 
 
Mgr. Kosina otevřel problematiku řešení postupu při odškodňování pracovních 
úrazů a nemocí z povolání podle pracovněprávních předpisů v souvislosti 
s očekáváným nabytím účinnosti občanského zákoníku a zrušením vyhlášky 
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č. 440/2001 Sb., o odškodnění bolesti a ztížení společenského uplatnění, 
v platném znění. Zároveň citoval stanovisko, které ke zrušení uvedené vyhlášky 
zaslal ředitel Odboru tiskového a styku s veřejností Úřadu vlády Mgr. Schuster. 
JUDr. Vaňásek uvedl, že MPSV požádalo Legislativní radu vlády, aby stanovila 
jak postupovat. J. Bek připomněl, že již počátkem roku upozorňoval, 
že předmětná vyhláška bude zrušena a že se měla již dříve hledat cesta jejího 
opětovného vydání. Při nejasném postupu se dá očekávat řada soudních sporů 
o výši odškodnění. V této souvislosti J. Bek požaduje, aby vláda jasně stanovila, 
jak se bude dodržovat a respektovat zákoník práce při odškodňování pracovních 
úrazů. Následovala obsáhlá diskuze, ve které dále vystoupili Ing. Joura 
a Z. Moravec. 
Rada vlády pro BOZP přijala závěr, kdy vyzývá 1. místopředsedu Rady 
Mgr. Chlopčíka, aby projednal tuto problematiku s ministrem práce a sociálních 
věcí a následně též v Legislativní radě vlády.   
 
Bc. Bělohlávková vyjádřila nespokojenost s technickým vybavením, které se 
používá na Radě vlády pro BOZP (dataprojektor, notebook). Technické vybavení 
je zastaralé a komplikuje a zpomaluje jednání Rady. Požádala, aby na příštím 
zasedání byl použit lepší dataprojektor a notebook.    

 

 

40. zasedání Rady vlády pro bezpečnost a ochranu zdraví při práci 
se uskuteční podle plánu práce v pátek 13. prosince 2013.  
 
 
 

Zapsal:  
Ing. Petr Mráz 
 
Ověřili: 
PhDr. Lidmila Kleinová, CSc. 
Mgr. Miroslav Kosina 
 
 

 
           Zápis schválil:      
            Mgr. Roman Chlopčík   

1. místopředseda Rady vlády pro BOZP 
                               


